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Zápisnica z 26. zasadnutia výboru Snemu SAV, 

ktoré sa uskutočnilo hybridnou formou dňa 18. apríla 2023 od 13:00 hod. 

v zasadačke č. 24 v budove Úradu SAV 

 

 

Prítomní: D. Antolová, J. Gálik, K. Gmucová, V. Hvozdíková, M. Kadúc, A. Kalistová, Ľ. Kľučár, K. Nemoga, 

R. Passia 

Prizvaný: F. Simančík 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Kontrola správnosti zápisnice 

4. Informácie zo zasadnutia P SAV 

5. Aktualizácia programu zasadnutia Snemu SAV 27. 4. 2023 o bod Schvaľovanie dodatku č. 1 

k Zásadám návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie na rok 2023 

6. Príprava zasadnutia Snemu SAV a doplňovacích volieb externého člena VR SAV 

7. Rôzne 

8. Záver 

 

K bodu 1 

Predseda Snemu SAV R. Passia otvoril zasadnutie výboru o 13:00 hod. Za zapisovateľku bola určená 

K. Gmucová, za overovateľku D. Antolová. 

 

K bodu 2 

Program zasadnutia výboru bol jednomyseľne schválený. 

 

K bodu 3 

Zverejnené zápisnice z 24. a 25. zasadnutia výboru snemu boli schválené bez pripomienok. 

 

K bodu 4 

O priebehu 21. zasadnutia Predsedníctva SAV, ktoré sa uskutočnilo 13. apríla 2023, informovali 

K. Gmucová a R. Passia. Z informácií vyberáme: 

V rámci ekonomických bodov boli schválené viaceré žiadosti o úpravu rozpočtu organizácií SAV. 

V prípade havárií sa obyčajne poskytuje 100 % krytie nákladov, avšak vždy je a bude preverené, či škoda 

nevznikla zanedbaním údržby budovy a nejde o opravy, pri ktorých sa poskytuje maximálne 50 % 

výdavkov. 

Zaznela informácia o návrhu rozpisu miezd na rok 2023 pre vedecké v. v. i., v rámci ktorej boli 

prezentované dva alternatívne návrhy. Ako poukázal na marcovom zasadaní K. Nemoga, rozpis 

schválený v zmysle platných Zásad návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie na rok 2023 (ďalej zásady) 

viedol k neprimeraným zmenám pri rozdelení mzdových prostriedkov (MP) medzi oddelenia vied (OV), 

ktoré ani zďaleka nereflektovali veľkosť chyby, ktorá vznikla v minulosti a postupne sa zväčšovala 
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uplatňovaním nevhodného spôsobu delenia prostriedkov na výkonové financovanie (VF) medzi OV 

v rámci mzdovej reformy. Následná analýza dát ukázala, že neprimerané prerozdelenie MP medzi OV pre 

rok 2023 bolo spôsobené nápočtom na základe podielu počtu zamestnancov v jednotlivých OV. Tento 

postup sa ukázal ako nesprávny, pretože OV majú odlišnú štruktúru tarifných miezd, s čím P SAV pri 

návrhu zásad nerátalo. Neprimerane by z toho profitovalo 2. OV (nad rámec jeho tarifnej potreby 

v porovnaní s ďalšími dvoma OV), ktoré zamestnáva v porovnaní s ďalšími dvoma oddeleniami výrazne 

viac zamestnancov s nižšou kvalifikáciou (laboranti, technici), a teda nižšou tarifnou mzdou. Na základe 

tejto analýzy P SAV zrušilo svoje uznesenie prijaté v tejto veci na predchádzajúcom zasadaní a schválilo 

návrh dodatku č. 1 k zásadám, ktorý bude predložený spolu s dôvodovou správou na aprílové zasadanie 

snemu. S jeho znením bude oboznámená aj rada riaditeľov. Predložený dodatok navrhuje zmenu zásad 

v tom zmysle, že MP sa rozdelia medzi OV podľa potreby tarifných platov. So súhlasom predsedu snemu 

nebude v tomto prípade dodržaná štandardná lehota na predkladanie materiálov na zasadanie snemu, 

aby sa zabezpečil čo najskorší rozpis rozpočtu medzi organizácie. 

Schválený bol aj návrh záverečného účtu kapitoly SAV za rok 2022 a návrh osnovy výročnej správy o 

činnosti a hospodárení verejnej výskumnej inštitúcie za rok 2022. V tejto súvislosti sa otvorila aj diskusia 

o potrebe zosúladiť a zjednodušiť prípravu dvoch správ, ktoré od organizácií SAV žiada zákon. 

P SAV vzalo na vedomie návrh na zmeny a doplnenia v pravidlách výberového konania na riaditeľa v. v. i. 

a na vedúceho o. z. v. v. i. Dokument bude pred schvaľovaním snemom predložený na vyjadrenie rade 

riaditeľov. 

So zámerom dosiahnuť súlad s celonárodným kódexom boli schválené a do Etického kódexu SAV a 

Štatútu Komisie SAV pre rovnosť premietnuté vynútené zmeny a zmeny navrhnuté na základe 

doterajších písomne nepodchytených zvykov v oblasti riešenia etických otázok. Dokument s názvom 

Postupy pre nahlasovanie a riešenie prípadov sexuálneho obťažovania na SAV bude preložený do 

angličtiny a obe verzie budú rozoslané všetkým zamestnancom a doktorandom SAV. 

P SAV ďalej schválilo návrh na poskytnutie finančných prostriedkov pre projekty VEGA v roku 2023, 

pokračovanie projektov programu SASPRO 2 a MoRePro na základe rozhodnutia hodnotiacich komisií 

a pridelilo finančné prostriedky v rámci Malej projektovej schémy SAV na podporu popularizácie a 

propagácie vedy. Schválené boli aj predložené návrhy týkajúce sa MVTS, konkrétne zapojenia SAV do 10. 

spoločnej výzvy v programe EIG CONCERT-Japan a spôsobu financovania spolupráce SAV – DAAD. Boli  

pridelené finančné prostriedky z rozpočtu SAV na podporu projektov MVTS typu B v 2. etape 2023 a 

schválené financovanie projektov zamestnancov s majoritným pracovným úväzkom na SAV, ktoré boli 

odporučené na financovanie v rámci výzvy M-ERA.NET Call 2022. 

Schválené boli viaceré návrhy personálneho charakteru (udelenie vyznamenaní, zmeny v zložení 

niektorých komisií a iné) a P SAV vymenovalo nových členov medzinárodného poradného výboru SAV v 

zložení prof. Wim van der Doel, prof. Marja Makarow, prof. Valeria Nicolosi, prof. Özen Nergis 

Dolcerocca a RNDr. Zdeněk Havlas, DrSc. 

V závere zasadania sa P SAV venovalo reakcii na list od Asociácie za život a rodinu, ktorá petíciou 

požiadala členov predsedníctva a členov snemu, aby sa verejne dištancovali od pracovného zošita pre 

stredné školy publikovaného Ústavom výskumu sociálnej komunikácie SAV, v. v. i. P SAV schválilo text 

odpovede na túto výzvu. Na základe dohody s predsedom snemu bude výborom snemu prerokovaná 

možnosť pripojiť sa k zneniu odpovede. Jej jadrom je vyjadrenie, že Predsedníctvo SAV ani Snem SAV 
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nemajú právo zasahovať do vedeckej alebo odbornej činnosti organizácií a do manažovania ich 

projektov, preto sa ani nemôžu dištancovať od predmetnej publikácie. 

K bodu 5 

Potrebu aktualizácie programu zasadnutia Snemu SAV 27. 4. 2023 o bod Schvaľovanie dodatku č. 1 
k Zásadám návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie na rok 2023 prišiel na zasadnutie výboru snemu 
zdôvodniť člen P SAV F. Simančík. Predstavil zámer aj dôvodovú správu k navrhnutému dodatku 
a diskutoval s členmi výboru snemu o finančných dopadoch návrhu na delenie MP najprv medzi 
oddelenia a až následne medzi organizácie SAV. 

V. Hvozdíková namietala, že novonavrhnutý postup ide proti pôvodnej myšlienke mzdovej reformy 
(myšlienke „postupného“ znižovania až eliminácie historického zvýhodnenia) a vedie k deformácii 
systému, keďže MP medzi OV sa budú rozdeľovať podľa iného princípu, než podľa akého budú následne 
organizácie súťažiť o takto vyčlenené MP v rámci svojho OV (čo aktuálne môže znevýhodniť tie 
organizácie v 1. OV, ktoré neprofitovali z relatívne väčšieho nadtarifného krytia MP). K chybe dochádzalo 
do roku 2022 kvôli v pôvodných zásadách stanovenému nevhodnému deleniu MP medzi OV v položke 
VF, a tam je možné ju v zásadách aj jednoducho odstrániť (aplikovaním idey predstaveného dodatku len 
na časť o delení MP na VF, nie na celé MP). V následnej diskusii sa väčšina členov výboru snemu 
priklonila ku schváleniu dodatku k zásadám v navrhnutej podobe so zdôvodnením, že na základe 
predstaveného rozpisu všetky organizácie až na jednu (kde podľa F. Simančíka ide o sumu, ktorú bude 
možné v priebehu roka vykryť z prostriedkov SAV alebo 2. OV) budú mať plne vykryté tarifné platy po 
valorizácii. Výbor snemu považuje za dôležité, aby MP boli rozpísané medzi organizácie čím skôr. Jeho 
členovia však cítia potrebu byť otvorení novým návrhom a zdokonaleniu systému po náležitej príprave 
na neskorších zasadnutiach. 
 
K bodu 6 

Výbor snemu v rámci prípravy zasadania snemu 27. apríla 2023 schválil aktualizáciu programu takto: 

1. Otvorenie 
2. Schválenie programu zasadnutia 
3. Voľba pracovných komisií (mandátová, návrhová, volebná) 
4. Kontrola správnosti zápisnice, kontrola plnenia uznesení Snemu SAV 
5. Informácia o aktuálnej situácii SAV 
6. Schvaľovanie dodatku č. 1 k Zásadám návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie na rok 2023 
7. Doplňovacie voľby externého člena VR SAV 
8. Rôzne 
9. Záver 

Členovia výboru snemu prediskutovali aj situáciu, ktorá vznikla zaradením bodu 6 do programu 
zasadania. Možno očakávať, že by sa tým zasadanie snemu pri pôvodne plánovanom začiatku o 11:00 
hod. (z dôvodu príjazdu mimobratislavských členov snemu) predĺžilo až do poobedňajších hodín. Na 
poobedie je však naplánované výjazdové zasadanie Výboru NR SR pre vzdelávanie, vedu, mládež a šport 
v areáli SAV na Patrónke, ktorého sa majú zúčastniť členovia P SAV a predseda snemu. Z tohto dôvodu sa 
výbor snemu uzniesol, že zasadanie snemu preloží do online priestoru so začiatkom o 9:00 hod. Členovia 
snemu a pozvaní hostia budú o tejto zmene informovaní e-mailom, upravený bude aj verejnosti 
prístupný oznam o konaní snemu. 
 



4 
 

Dodatok č. 1 k Zásadám návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie na rok 2023, dôvodová správa k nemu, 
ako aj úplné znenie zásad s vyznačenými navrhovanými zmenami dostanú členovia snemu e-mailom 
spolu s pripomienkovacím formulárom. Pripomienky k návrhu dodatku môžu členovia snemu posielať na 
adresu vyborsnemu@savba.sk do pondelka 24. 4. 2023 do 12:00 hod. Predsedom snemu spracovaný 
sumár pripomienok bude členom snemu a predsedníctva akadémie distribuovaný najneskôr v utorok 
ráno. 
 
Výbor snemu sa ďalej dohodol na návrhu účasti svojich členov v pracovných komisiách takto: 

Mandátová komisia: M. Kadúc (predseda), J. Gálik, V. Hvozdíková 
Volebná komisia: Ľ. Kľučár (predseda), R. Passia, K. Nemoga 
Návrhová komisia: J. Gálik (predseda), A. Kalistová, K. Gmucová 
Zapisovateľka: D. Antolová 
Overovateľka: V. Hvozdíková 

 
K bodu 7 

R. Passia otvoril diskusiu k reakcii na e-mail, ktorý Asociácia za život a rodinu adresovala členom 
predsedníctva a snemu akadémie s výzvou, aby sa verejne dištancovali od pracovného zošita pre 
stredoškolákov s názvom Partnerská a sexuálna výchova z Ústavu výskumu sociálnej komunikácie SAV, v. 
v. i. Výbor snemu sa oboznámil s odpoveďou, ktorú schválilo P SAV a ku ktorej dostal výbor možnosť 
pripojiť sa, ale nemal možnosť participovať na príprave jej textu. Všetci členovia výboru snemu vyjadrili 
súhlas s hlavnou myšlienkou odpovede, že ani ako členovia samosprávneho orgánu nemáme právo 
vyjadrovať sa k výsledkom práce iných zamestnancov akadémie v oblastiach, do ktorých nezasahuje naša 
odbornosť, na čo poukazuje aj Etický kódex SAV. Výbor snemu sa v hlasovaní väčšinou hlasov svojich 
členov k stanovisku P SAV pripojil. 

Na májovom zasadaní P SAV sa s predsedom snemu za výbor snemu zúčastní K. Nemoga. Následné 
zasadanie výboru snemu bude 18. 5. 2023 o 13:00 hod. hybridnou formou (Úrad SAV 
a videokonferenčné pripojenie). 
 
K bodu 8 

R. Passia poďakoval členom výboru snemu za účasť a zasadnutie ukončil o 16:05 hod. 

 
 
Zapísala: K. Gmucová  
Overila: D. Antolová 
 
 
V Bratislave dňa 27. 4. 2023 

    Radoslav Passia 
predseda Snemu SAV 

mailto:vyborsnemu@savba.sk

